
Referat ordinært lokalgruppemøde Århus d. 8. februar 2024 
 

1. Mødets åbning: 
Bo M. Sørensen bød velkommen til de fremmødte medlemmer, Maria Vegeberg og 
Mikkel Channo fra TPO og Kirsten Andersen og Ebbe Drogemüller fra DJ. 
 

2. Jørgen Maach blev valgt som dirigent. 
 

3. Bente Olesen, Susanne Madsen og Anders Brændstrup blev valgt til stemmetællere. 
 

4. Yrsa Ferry Jensen blev valgt til referent. 
 

5. Lokalgruppemøders forretningsorden blev godkendt. 
 

6. Bo M. Sørensen forlagde bestyrelsens mundtlige beretning: 
2023 har været et interessant år præget af mange sporarbejder, signalproblemer, 
skinnebrud, forlængede rejsetider mm. 
IC1 blev sat i drift, dog ikke uden problemer med tekniske udfordringer, der både gav 
forsinkelser og aflysninger. 
De mange udfordringer har både givet mange frustrerede kunder, men også ansatte. 
Derudover kom Bo ind omkring virksomhedens ageren overfor 2 medarbejdere i Buddinge 
sagen. 
Der havde også været lidt positivt, da 2 kollegaer frivilligt meldte sig, så der kunne gives 
julegaver til alle medlemmer, og at man for første gang i 15 år kunne byde nyansatte 
kollegaer velkommen til depotet. 
I bestyrelsens er der arbejdet med de vedtaget forslag fra sidste års lokalgruppemøde, det 
ene med reducering af ferie rækker blev ikke gennemført, men ferierækkerne i Århus fik vi 
flyttet tilbage. 
Berørte desuden følgende emner: 
Tekniske tider, ny arbejdstidsaftale på plads herunder SH aftale. Aftalen om SH dage 
vurderes i midten af 2024. 
Vi fik indflydelse på turene til K24. 
E-learning har været på dagsorden, vores holdning er, at det skal foregår i arbejdstiden. 
I 2023 er tjenestefordeler Ole Kragh gået på pension, og tjenestefordelingen blev samlet i 
Telegade. Der har været forskellige oplevelser af dette, nogle positive, andre negative. 
Meld gerne jeres oplevelser både positive som negative ind til bestyrelsen. 
Der har også været valg til Amir, og her blev Maja Brandt valgt til Amir i Åhus. 
Bo M. Sørensen oplyste at dette var hans sidste beretning som formand for lokalgruppen, 
takkede for tilliden og støtten. 
 
Maach forklarede herefter forløbet over de nye lange BGU ture. Slår fast, at AB ikke har 
afgivet ture til AR. Dette er udslagsgivende efter beslutning fra DSB. Præciserede at i BGU 
ture over 9,5 timer er man PAS rejsende og kan ikke tages til tjeneste. 
 

7. Orientering om arbejdsmiljø: 



Maia Brandt er for nyligt valgt som AMIR, og hun oplyste, at det hele er meget nyt, og hun 
ikke rigtig er kommet i gang endnu. Men at hun glædede sig til at komme i gang med 
arbejdet.  
Der var forinden mødet fremsendt skriftlig orientering fra AMIR Lone Flak. 
Maia opfordrede til, at defekt uniform sendes retur og ombyttes. Returlabel kan hentes på 
uniforms siden. Og at DIS udfyldes hvis man har noget, de ser alle indberetninger. 
 

1. Orientering fra Mikkel Channo TPO: 
Takkede for at vi var mødt op. Havde glædet sig til at komme og fortælle om deres arbejde. 
Dejligt med så mange fremmødte, det holder liv i vores forening. 
Kolleganetværk har ligget noget underdrejet, men er kommet op at køre liv i det igen. DSB 
har lyttet til at det er stort aktiv for vores arbejdsplads, og netværkerne kommer nu på 
årlige kurser. Der rekrutteres snart til kolleganetværket igen. Kolleganetværkerne er klar 
med et tålmodigt øre og har tavshedspligt. 
Kom omkring forløbet ifb. med arbejdstidsaftalen. DSB meddelte ret hurtigt at de ville 
skære på mødetiden, og der kunne ikke opnås enighed. TPO opsagde herefter 2 aftaler. 
DSB ville give fleksibel mødetid, men det var drastisk at fjerne 10 min. Opsagde herefter 
uden at indkalde til nye forhandlinger. TPO synes det gav god mening at flytte tryghed fra 
kl. 20 til kl. 22.  TPO vil fortsat arbejde for en arbejdstids aftale om tekniske tider. Mikkel 
understregede vigtigheden af, at man står sammen i sådan nogle situationer. 
Det er blevet slået fast i voldgiftssag, at revisorerne må møde ude på strækningen. 
Der kommer evt. ny voldgiftssag fra LPO om fridagslængder, TPO har været behjælpelig 
med materiale til denne, da det kan få indflydelse på os. Fridagene skal være 40/60 timer 
lange. Er nødt til at få den prøvet, da det gentagne gange ikke er overholdt fra DSB’s side. 
Der går ½-1 år inden der en afgørelse. 
Mikkel kom omkring sygemeldingerne fra Susanne og ham selv, og at det derfor blev 
besluttet at konstituere Maria som næstformand. 
Der kommer nye medlemsmøder med DJ fremover, og Mikkel opfordrer til at deltage, da 
de er ret informative. 
Der vil bliver prioteret arbejdsmiljø og loss of license ved næste 
overenskomstforhandlinger.  
Har fokus på uniforms programmet. TPO følger det tæt de næste måneder, da der har 
været upassende beskeder fra uniforms personalet. Det har været en omvæltning at skulle 
over på behovslevering. Får man mails hvor svarene ikke er i orden, må de meget sendes til 
Mikkel Channo. 
Forsøger at forhandle nye rammer for arbejdsmiljø. 
SH dagene:  Før 9 årlige dage, der blev reduceret til 8 pga. af at St. Bededag ikke længere er 
en helligdag. Fridagssystemet skulle derfor genberegnes, og det åbnede undervejs 
muligheden for at lave aftale om selv at søge dagene. Motivationen var at give 
medarbejderne mere selvbestemmelse. Mikkel Channo beklager forløbet. 
Vedr. balladen på Fyn er det midlertidigt kun Fa personale der kører der. SAR tjeneste 
udføres kun 2 og 2 og kun med bodycam. Aftalen løber indtil d. 29/2-24. 
Mikkel opfordrer til at alt vedr. ens tur aftales med turlisten. 
TPO’s vigtigste fokus er at forbedre vores aftaler. 
Der er mulighed for at overvære tillidsmandsmøde. 



Mikkel genopstiller. 
Maria oplyser, at DSB vil ikke have, at man ser turenes indhold. Der har været for mange 
klager, og kan man ikke se hvad turene indeholder falder antallet af klager. 
Ved brudsager husk at notere navn, og hvem der er talt med. 
 

2. Orientering fra DJ:  
Kirsten Andersen takkede for invitationen, og meddelte at Preben desværre er forhindret 
pga. forhandlinger. Kirsten kom ind på følgende: 
2024 er kongres år og samtidig har DJ 125 års jubilæum d. 13. november. 
Spændende forhandlinger i gang. Krav om bedre løn og pension. 
Alle har ret til at overvære kongressen. Her er de vigtige emner, hvad der fremad skal 
arbejdes med og valg til forbundsledelse. 
Arbejdsmiljø og personale politik er blevet noget stram.  
Mobning og chikane. Lad være sende grove/upassende billeder til kollegaer - heller ikke fra 
sin private mobiler. 
Buddinge sagen er den værste sag Kirsten har set.  
Understreger der ikke er noget medlemsopbrud. 
Arbejder på at afskaffe enkelt stående fridage. Undersøgelse viser, at der slider hårdt på 
kroppen med enkelt stående fridag. 
Vedr. DSB bestyrelsesvalg, er Kirsten stolt af at kunne præsentere Mikkel Channo som 
kandidat. Anbefaler at bruge sin stemme. 
Ebbe Drogemüller takkede for invitationen. Unik mulighed for at få indsigt i vores del af 
arbejdet. Skal koncentrere os om overenskomster, men skal også fortælle om de fordele 
der følger med i at være med i en fagforening 
Ift. de næste 4 år for togpersonalet, ser Ebbe vigtigheden af, at få italesat hvilken vigtig 
funktion togpersonalet udfører. Deres arbejde består ikke kun af billettering.  
Der skal bruges energi på at få uddannet vores tillidsmænd, og han minder om, at vi skal 
huske at bakke op om de valgte. Fagforenings arbejde starter hos det enkelte medlem. 

 
8. Økonomi: Regnskab fremlagt og godkendt. 

 
9. Valg: Søren Juhl Andersen og Yrsa Ferry Jensen meldte sig, og valget sendes derfor til 

urafstemning blandt medlemmerne. 
Bliver udsendt via e-boks. Er man fritaget for elektronisk post får man stemmeseddel i 
dueslag. 
 

10. Forslag: 
1) Der blev stillet ændringsforslag til forslag 1 vedr. taxa kørsel. 

Ændringsforslag: Vedtaget: 25 for – 1 undlod 
2) Vedr. fjernelse af uge 8 og 42 i feriesystemet for AB  

Sendes til urafstemning for satellit hold AB 
3) Invitation af pensionister til spisning efter lokalgruppemøde 

Vedtaget: 14 for – 8 imod – 8 undlod 
4) Ændring vedr. tildeling af sommerferie i Aalborg 

Sendes til urafstemning for satellit hold AB 



5) Sluttid for reserven op til weekend 
Vedtaget:  5 for – 4 imod – 21 undlod  

6) Ændring af ferierækker 
Sendes til urafstemning i Lokalgruppen 

7) Overførsel af feriefridage/særlige feriedage 
Vedtaget: 24 for – 0 imod – 2 undlod 
 

13. Evt.: 
Bliver spurgt om vi kan holde lokalgruppe møde hver 2. gang i Aalborg. 
Tak til Bo, og aflevering af afskedsgave. 

 
14. Mødets afslutning: 

Bo M. Sørensen takkede for et godt møde, og god ro og orden for sidste gang som 
formand. 

  
 

 


